

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့ (၃၁. ၁၀. ၂၀၁၁)  
ရက်နေ့တွင် နမ္မတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်  
ဒေါ်နန်းခမ်းအေးတင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၊ နမ္မတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၏ “ ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းတိုးတက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်စို့များ ကို စီးပွားဖြစ်နယ်စပ်သို့ တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့်အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်ရန် ” အဆိုအား ပြည်နယ်လွှတ်တော်သို့ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)မှ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး အဆိုတင်သွင်းဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်နန်းခမ်းအေး၊ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့်တကွ ပြည်နယ်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ကြွရောက်လာကြသော လူကြီးမင်းများအားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံပါစေလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သလိုက်ပါတယ်။ ကျွန်မကတော့ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခမ်းအေးဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေးတွင် “ ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တိုးတက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်စို့များကို စီးပွားဖြစ် နယ်စပ်သို့တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့်အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်ရန် ” အဆိုကို တင်သွင်းမှာဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်မတို့ ရှမ်းပြည်နယ်မှာ ဝါးပင်ကြီးတွေနဲ့ စိမ်းလန်းစိုပြေနေတာကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် ဝါးများ ပိုလျှံနေ မယ်လို့ ယူဆနိုင်ပါသော်လည်းဘဲ ဆင်းရဲမှုမြင့်မားလာပါသော ကျွန်မတို့ ကျေးလက်နေ ပြည်သူများအတွက် အလွန် အရေးပါသော ပိုက်ဆံအဖြစ် အသုံးပြုနိုင်သော ဝါးများဖြစ်လာမဲ့မျှစ်စို့များကို ကိုယ်ကျိုးစီးပွားအတွက် နယ်စပ်သို့ နှစ်စဉ် တင်ပို့ရောင်းချခြင်းဖြစ်ပေါ်နေပါတယ်။ မျှစ်စို့များကို စည်းကမ်းမဲ့ နှစ်စဉ်နယ်စပ်သို့ တင်ပို့ရောင်းချပါက ဝါးပင် ပြုန်းတီးမှုနှင့် လူသားတို့ ပတ်ဝန်းကျင် ဆုံးရှုံးမှုကို ရင်ဆိုင်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ထို့ကြောင့် “ ကျေးလက်နေ ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း တိုးတက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်စို့များ ကို စီးပွားဖြစ် နယ်စပ်သို့တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့်အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်ရန် ” အဆိုကို တင်သွင်းအပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ရှင်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ အဆိုကို ထောက်ခံမည့်သူ ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါမည်။

ထောက်ခံဆွေးနွေးတင်ပြသူ (၁) ။ လေးစားအပ်ပါသောလွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ နမ့်စန်မြို့နယ်၊မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းသူရိန်ဦးဖြစ်ပါတယ်။ နမ္မတူ မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်သွင်းသော “ ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့် အလမ်းတိုးတက်ရေး၊သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်စို့များကို စီးပွားဖြစ် နယ်စပ်သို့တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့်အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်ရန် ” အဆိုကို ထောက်ခံအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

ထောက်ခံဆွေးနွေးတင်ပြသူ (၂) ။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်မကတော့ ဖယ်ခုံမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်အေးချိုစိန်ဖြစ်ပါတယ်။ နမ္မတူမြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းခမ်းအေးတင်သွင်းသော “ ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တိုးတက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်စို့များကို စီးပွားဖြစ်နယ်စပ်သို့ တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့်အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်ရန် ” အဆိုကို ထောက်ခံအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူး တင်ပါတယ်ရှင်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်သွင်းသောအဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်(၂)ဦးက ထောက်ခံ

သွားပါတယ်။ အဆိုမှာ “ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တိုးတက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်စို့များကို စီးပွားဖြစ်နယ်စပ်သို့ တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့် အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင် ခွင့်ပြုနိုင်ရန်” ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်/မသင့် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒရယူပါမယ်။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

[ (၃)ကြိမ်တိုင်တိုင် မေးမြန်းပါသည်။ လွှတ်တော်ကသဘောတူပါသည်။ ]

ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ “ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူတဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလား ”

[ (၃)ကြိမ်တိုင်တိုင် မေးမြန်းပါသည်။ သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်မရှိပါ။ ]

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးဖို့ သဘောမတူတဲ့ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် မရှိတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းမိုးကြည်ရဲ့ အဆိုကို လက်ခံ ဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်ကသဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။ အဆိုကို (၂-၁၁-၂၀၁၁)ရက် (ဗုဒ္ဓဟူးနေ့) ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့မှာ ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

**ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး တတိယနေ့ (၂. ၁၁. ၂၀၁၁) ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း**

ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား -ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံ မှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့မှာ နမူတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) မှဒေါ်နန်းခမ်းအေးက “ကျေးလက်နေ ပြည်သူများအလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်းတိုးတက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်တွင် ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်စို့များကို စီးပွားဖြစ်နယ်စပ်သို့ တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့်အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်ရန်” အဆိုကို ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး ၊ နမ့်စန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဆွေးနွေးရန် အမည်စာရင်း တင်သွင်းထားပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ။ ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး ဆွေးနွေးပေးဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းသူရိန်ဦး၊ နမ့်စန်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံးနှင့် တကွကြွရောက်လာကြသော လူကြီးမင်းများ အားလုံး မင်္ဂလာအပေါင်းနှင့် ပြည့်စုံသောအခါ သမယဖြစ်ပါစေခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ နမ့်စန်မြို့၊ မဲဆန္ဒနယ် အမှတ် (၂)မှပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် စိုင်းသူရိန်ဦး ဖြစ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

နမူတူမြို့၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် နန်းခမ်းအေး၏ “ကျေးလက်နေ ပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတိုးတက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်စို့များကို စီးပွားဖြစ်နယ်စပ်သို့ တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့်အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့် ပြုနိုင်ရန်” အဆိုကို ထောက်ခံဆွေးနွေးမှာဖြစ်ပါတယ်။

မြန်မာနိုင်ငံလူဦးရေရဲ့ ၇၀%သည် ကျေးလက်နေပြည်သူများဖြစ်ကြတယ်။ ဆင်းရဲမှုမြင့်မားလှပါသော ကျေးလက်နေပြည်သူများအတွက် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျှော့ချနိုင်ရေး လုပ်ငန်း စဉ်(၈)ရပ်တွင် ကျေးလက်လူမှု စီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးတို့ကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်သွားရမည်ဟုပါရှိပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌကြီး ခင်ဗျား- အလုပ်အကိုင်နည်းပါးသော မိုးရာသီအခါသမယတွင် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ ဝမ်းစာရေးအတွက် မျှစ်ချိုးယူရောင်းချခြင်းကို ခွင့်ပြုနိုင်ပါသော်လည်း စီးပွားရေးသမားများ၏ မတော်လောဘဖြင့် မျှစ်များစွာကို နယ်စပ်မြို့များသို့ တင်ပို့ရောင်းချနေခြင်းကြောင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ အဓိကသံယံဇာတ ကန့်သတ်

ဟုဆိုနိုင်သော ဝါးပင်ပေါင်းမြောက်များစွာ ဆုံးရှုံးနေရပါတယ်။ မြို့နယ်တစ်ခုရဲ့ စီးပွားရေးသမား၏ မျှစ်ဖိုများစွာ ရှိနေသည့်အနက် မျှစ်ဖိုတစ်ဖို၏ တစ်ရက်အသုံးပြုမှုကို တင်ပြလိုပါတယ်။

မျှစ်ချောင်းတစ်ချောင်းဟာ ဝါးတစ်လုံးနှုန်းဖြစ်ပါတယ်။ မျှစ်ဖို တစ်ပိဿာလျှင် မျှစ်ချောင်း (၅)ချောင်း နှုန်းဖြစ်ပါတယ်။ မျှစ်ဖိုတစ်ပိဿာလျှင် (၂၀၀/-)ကျပ်နှုန်းဖြစ်ပြီး ဝါးတစ်လုံးကို (၁၀၀၀/-)ကျပ်နှုန်း ပေါက်ဈေးရှိပါသည်ကို ကြည့်ခြင်းအားဖြင့် မျှစ်ဖိုတစ်ချောင်းနှင့် ဝါးပင်တစ်ပင်မှ ပြည်သူလူထုရရှိနိုင်သော အကျိုးအမြတ်သည် အလွန်ကွာဟလှပါတယ်။ မျှစ်တစ်ဖိုလျှင် တစ်ရက်ကို အနည်းဆုံး ပိဿာ(၂၀၀၀/-)နှုန်း ထုတ်လုပ်လျှက်ရှိသည်ဟု သိရပါတယ်။ ဤသို့ဆိုလျှင် မျှစ်ပိဿာချိန်(၂၀၀၀)အတွက် ဝါးပင်ဖြစ်လာမည့် အလုံးရေ(၁၀၀၀၀)ဆုံးရှုံးသည်ဟု ဆိုနိုင်ပါတယ် ခင်ဗျား။

ထို့ပြင် မျှစ်များခြောက်သွေ့အောင် ပြုလုပ်ရသည့်အတွက် တစ်ရက်လျှင် ထင်းခြောက်လံနှုန်း အသုံးပြုရသည့်အပြင် မီးသွေးကိုပါ အသုံးပြုရပါသဖြင့် တစ်ရက်၏ ပျမ်းမျှအသုံးပြု ဆုံးရှုံးမှုကို ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ခန့်မှန်းနိုင်ပါလိမ့်မည်။ မျှစ်များကို ကြာရှည်အထားခံရန်အတွက် ဦးစွာကန်နှင့် မီးသွေးကို အသုံးပြုရသည့်အတွက် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အား များစွာထိခိုက်ညစ်ညမ်းစေပါတယ်။

ဤကဲ့သို့သော မျှစ်ဖိုပေါင်းများစွာကို စီးပွားဖြစ်နှစ်စဉ် လုပ်ကိုင်ခြင်းကို ခွင့်ပြုမည်ဆိုပါက သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကိုများစွာ ထိခိုက်စေသည့်အပြင် ကျေးလက်နေပြည်သူများ၏ ရေရှည်အကျိုး စီးပွားလည်း ထိခိုက်မည်ဖြစ်ပါတယ်။

(၂၀၀၈)ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ -

အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ(၃၁)တွင် နိုင်ငံတော်သည် ပြည်သူများ အလုပ်လက်မဲ့နည်းပါးစေရန် တတ်နိုင်သမျှ ကူညီဆောင်ရွက်ရမည် ဆိုသကဲ့သို့

အခန်း(၁)၊ ပုဒ်မ(၄၅)တွင်လည်း နိုင်ငံတော်သည် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရမည်ဟုပါရှိပါတယ်။

ထို့ကြောင့် ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်လက်မဲ့ နည်းပါးစေရန် ရည်ရွယ်၍သော်လည်းကောင်း၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ကို ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရန်ရည်ရွယ်၍သော်လည်းကောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ မျှစ်ဖိုများ စီးပွားဖြစ်လုပ်ကိုင်ခြင်းအား နှစ်အကန့်အသတ် (၁နှစ်ခြားဖြင့်)သာ လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုသင့်ကြောင်း အဆိုကို ထောက်ခံတင်ပြအပ်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။ ။**အဆိုကို သက်ဆိုင်ရာပြည်နယ်အဖွဲ့အစည်းဝင်က ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးရန်ဖြစ်ပါတယ်။

**ဦးစိုင်းအိုက်ပေါင်း၊ သစ်တောနှင့်သတ္တုဝန်ကြီး ။** လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ အားလုံးမင်္ဂလာအပေါင်းနဲ့ ပြည်ပုံကြပါစေလို့ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်ကတော့ ရှမ်းပြည်နယ်အဖိုးရအဖွဲ့ဝင်၊ သစ်တောနှင့်သတ္တုဝန်ကြီး ဦးစိုင်းအိုက်ပေါင်း ဖြစ်ပါတယ်။ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့မှာ နမူတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းခမ်းအေးအဆိုတင်သွင်းသော “ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတိုးတက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်ဖိုများကိုစီးပွားဖြစ်နယ်စပ်သို့ တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့်အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်ရန် ” အဆိုကို ပြန်လည်ဖြေဆိုရမည်ဆိုလျှင်

မျှစ်ဖိုများကို တရားဝင်ထုတ်လုပ်ရာတွင် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုမရှိစေရေးနှင့် မျှစ်မျိုးတုံးမှု မရှိစေရေးအတွက် သစ်တောဦးစီးဌာန အနေဖြင့် နှစ်(၃၀)ပင်မစီမံကိန်းကိုအခြေခံ၍ ၂၀၀၆-၂၀၀၇ခုနှစ်မှစ၍ ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ခုနှစ်အထိ (၁၀)နှစ် စီမံကိန်းများကို လွန်ခဲ့သော (၁၀)စုနှစ်အပေါ် အခြေခံ၍ သစ်နှင့်သစ်တောထွက်ပစ္စည်းများကို စဉ်ဆက်မပြတ်ထုတ်လုပ်နိုင်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး ရှုဒေါင့်များအရ အသေးစိတ်ရေးဆွဲဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ ဝါး(မျှစ်ဖို)များကို တိုးမြှင့်ထုတ်လုပ်ရန်လိုအပ်လာပါက ဝါးစိုက်ခင်းများ ပုဂ္ဂလိကအနေဖြင့်

ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့်ထူထောင်၍ ဝါးများကို စနစ်တကျခုတ်ယူထုတ်လုပ်သွားပါက (၄)နှစ်(၅)နှစ်အတွင်း လိုအပ်သော ဝါးပမာဏကို စိုက်ပျိုးတည်ထောင်နိုင်မှုအရ ထုတ်လုပ်ခွင့်ပြုနိုင်ပါမည်။ လက်ရှိအခြေအနေအရ နမ္မတူမြို့နယ်အတွင်း နှစ်စဉ်တစ်နှစ်လျှင် ဝါး(မျှစ်စို့)အရေအတွက်(၃၄၀၀၀)လုံး ခွင့်ပြုကြောင်းနှင့် ဝါးနှင့်မျှစ်စို့မျှစ်ခြောက်များ ထုတ်လုပ် လိုသူများအား ဝါးစိုက်ပျိုးရေးနည်းပညာများကို သစ်တောဦးစီးဌာနအနေဖြင့် ပံ့ပိုးဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ် ပါကြောင်း ဖြေဆိုအပ်ပါတယ်။အားလုံးကိုကျေးဇူး တင်ပါတယ်ခင်ဗျား။

**ဦးခွန်သိန်းမောင်၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်အခွန် ဝန်ကြီး ။** ။ ကျွန်တော်ဖြည့်စွက်ပြီးသော တင်ပြချင်ပါတယ်။ လေးစားအပ်ပါသော ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော်ကတော့ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် အခွန်ဝန်ကြီး ဦးခွန်သိန်းမောင် ဖြစ်ပါတယ်။ နမ္မတူမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဒေါ်နန်းခမ်းအေး က အဆိုတင်သွင်းသော “ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်း တိုးတက်ရေး၊ သဘာဝ ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်စို့များကို စီးပွားဖြစ်နယ်စပ်သို့ တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့် အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင် ခွင့်ပြုနိုင်ရန်” အဆိုပက်သတ်၍ ရှမ်းပြည်နယ်အနေနဲ့ မျှစ်စို့များ စီးပွားဖြစ် နယ်စပ်ပို့ဆောင် ခြင်းအပေါ် ဘဏ္ဍာငွေကောက်ခံခြင်း မရှိကြောင်း ဖြည့်စွက်တင်ပြအပ်ပါတယ်။ ထပ်ဆင့်ပြီး ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့မှာ မူဆယ်မြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ဒေါ်နန်းငွေငွေ၏ မေးခွန်းအပေါ်ဖြည့်စွက်၍ ဖြေကြားလိုပါတယ်။

မူဆယ်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းငွေငွေမှ ရှမ်းပြည်နယ် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးဂိတ်ပေါက်များမှရရှိသော အခွန်အရပ်ရပ်များမှ ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေသို့ အချိုးကျခွဲဝေ သုံးစွဲခြင်း ရှိ/မရှိ သိရှိလိုပါကြောင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး -

စီးပွားရေးနှင့် ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးဦးစီးဌာနသည် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ ၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများဖွင့်လှစ်ပြီး ပို့ကုန်သွင်းကုန်လုပ်ငန်းများအတွက် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် ခွင့် လိုင်စင်များကို လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့် အညီ စိစစ်ခွင့်ပြုလျက်ရှိပါသည်။ နိုင်ငံတော်မှ သတ်မှတ်ထားတဲ့ သွင်းကုန်နှင့် ပို့ကုန်ဆိုင်ရာအခွန်များကို ဘဏ္ဍာရေးနှင့်အခွန်ဝန်ကြီးဌာနမှ သတ်မှတ်ထုတ်ပြန်ထားသော အမိန့်ညွှန်ကြားချက် များနှင့်အညီ ကောက်ခံ၍ ပြည်ထောင်စု ဘဏ္ဍာငွေစာရင်း သို့ပေးသွင်းလျက်ရှိပါသည်။

ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရ ပြည်နယ်ဘဏ္ဍာ ရန်ပုံငွေထဲသို့ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ဂိတ်ပေါက်များမှ ရရှိသော အခွန်ငွေမှာ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနမှ (မ. က. ဖ)ကောက်ခံသော နယ်စပ် ဖြတ်သန်းခများဖြစ်သည့် ယာယီနယ်စပ်ဖြတ်သန်းခွင့် Temporary Bordre Pass - TBP နှင့် တနှစ်သက်တမ်း အသုံးပြုနိုင်သော နယ်စပ်ဖြတ်သန်းခွင့် Bordre Pass မှ ကောက်ခံရရှိငွေများဖြစ်ပါသည်။

ဒီရရှိတဲ့ ဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေများထဲကနေ ၁၀%ကို နယ်စပ်မြို့ရွာများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ရန်ပုံငွေသို့ ပေးသွင်းပြီးတော့ ကျန်တဲ့ ၉၀% ကို လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် အမျိုးသားမှတ်ပုံတင်ရေးဦးစီးဌာနမှတစ်ဆင့် ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာစာရင်းသို့ ရောက်ရှိ သုံးစွဲရပါကြောင်း ပြောင်းလဲပြင်ဆင်ဖြေကြားအပ်ပါတယ်။ အားလုံးကိုကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

**ဥက္ကဋ္ဌ။** ။ နမ္မတူမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်နန်းခမ်းအေး တင်သွင်းသောအဆိုကို လွှတ်တော်တွင် အတည်ပြုချက်ရယူနိုင်ရန် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ကို ရယူသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုမှာ “ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတိုးတက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်စို့များကို စီးပွားဖြစ် နယ်စပ်သို့တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့် အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင်ခွင့်ပြုနိုင်ရန်” ဖြစ်ပါတယ်။အဆိုကို အတည်ပြုရန် လွှတ်တော်က သဘောတူပါသလားခင်ဗျား

**[ (၃)ကြိမ်တိုင်တိုင် မေးမြန်းပါသည် ။ လွှတ်တော်က သဘောတူပါသည်။ ]**

ဥက္ကဋ္ဌ ။ ။ လွတ်တော်က သဘောတူတဲ့အတွက် -

“ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းတိုးတက်ရေး၊ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ်ဘဏ္ဍာငွေအတွက် မျှစ်စို့များကို စီးပွားဖြစ်နယ်စပ်သို့ တင်ပို့ခြင်းအား နှစ်အကန့်အသတ်ဖြင့် လုပ်ကိုင် ခွင့်ပြုနိုင်ရန်” အဆိုကို ရှမ်းပြည်နယ်လွတ်တော်က အတည်ပြုကြောင်းကြေညာပါတယ်။**[သြဘာသံများ]**